

Direct Admissions Minnesota (Minnesota တာ်တူၢ်လိာ်လိၤလံၤ)

တာ်စးထီၣ်နတာ်မၤလိမၤဒီးပတီၢ်ထီၣ်အတာ်လဲၤကျဲၤဒီး **Direct Admissions** တာ်တိာ်ကျဲၤ

တာ်ရဲၣ်ကျဲၤလိာ်လိၤဝဲဒၣ် Direct Admissions တာ်တိာ်ကျဲၤ လၢတာ်မၤလိမၤတံၢ်ဝဲလၢနကသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်နအိၣ်ဒီးတာ်ဃုထၢခိလၣ် ကိုတဘျးပျၢၣ်ဖဲကိာ်စၢ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဃုာ်ဒီး Direct Admissions တာ်တိာ်ကျဲၤ, နတသးဒီးဘၣ်လၢဝဲလၢ မၤယက န့ၣ်လီၤဘၣ်စၢ်. မၤလၢနကန့ၣ်လီၤကျဲၤသကိးဘၣ်တာ်လၢ တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတာ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဖဲခိလၣ်ကိုဒီးဖှၢ်စိမိၤဖဲလဲၣ်တ ဖျၢၣ်လၢတာ်တူၢ်လိာ်လိၤအပူၤ - တဘျးဖဲနပတီၢ်ထီၣ်အခါဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတာ်စ့ၤခါကတီၢ်အံၤ, နကဒီးန့ၣ်တာ်ပရၢလၢအပူၤ ဖျၢၣ်ဘၣ်ဃး တၢ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဖဲခိလၣ်ကိုဒီးဖှၢ်စိမိၤကိုတဖၣ်လၢနအိၣ်ကတီၢ်သးလၢအတာ်တူၢ်လိာ်လိၤနအဂီၢ်ဒီးသန့ထီၣ်သး ဖဲနတာ်မၤလိမၤလံာ်လဲၣ်အတာ်မၤနီၣ်မၤယၢ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တဲသကိးအံၤကပာ်ပျၢၣ်နတာ်မၤဆူညါပတီၢ်တဖၣ်, ဒိသး နမၤန့ၣ်ဝဲဒၣ်တာ်တူၢ်လိာ်လိၤနဆူညါအဘၣ်ကတၢ်လၢနဂီၢ်ကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



ပအဲၣ်ဒီးလၢပူၤဖျးထီၣ် Minnesota ကိုဖဲအပူၤကွံာ်တဖၣ် ကသ့ၣ်ညါဝဲလၢနအိၣ်ဒီးတာ်ဃုထၢခိလၣ် ကိုတဘျးပျၢၣ်ဖဲကိာ်စၢ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမၤအိၣ်ဒီးထီၣ်ဖှၢ်စိမိၤကိုလံာ်န့ၣ်, ပုၤတတၢ်ခိလၣ်ကိုခဲန့ၣ်, ပနံၣ်တၢ်ကၢကို မုတမ့ၢ် တၢ်သ့တာ်ဘၣ်လိၤဆီအခိလၣ်ကိုဒၣ်လဲၣ်, အိၣ်ဒီးတာ်ပျီထီၣ်တၢ်ထီၣ်ကိုဝဲ အလိၢ်ခဲတာ်မၤလိမၤလၢကတီၢ်ဖှၢ်ဒီးကတီၢ်ယံာ်လၢအကထီၣ်သးသ့အါမးဖဲတာ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဖဲ Direct Admissions တာ်တိာ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကိုဖိတာ်မၤနီၣ်လီၤတာ်အစရိ-

လၢတာ်ဒီးန့ၣ် Direct Admissions တာ်တိာ်ကျဲၤ အတာ်ဘၣ်ဘျးလၢလၢပုၤပုၤအဂီၢ်, စူးကါတာ်မၤနီၣ်လီၤမံၤစရိ လၢတာ် လူၤထဲဒီးဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

န့ၣ်လၢနတာ်ဖျီထီၣ်ကိုအကတၢ်ဖဲလၢအိးကထီၣ်ဘၣ်



ဒီးန့ၣ်ဒီးကွၢ်ကဒါကၤန့ၣ် Direct Admissions တာ်တဲသကိးအဂီၢ်- အိၣ်ကတီၢ်န့ၣ်. နကဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ် Direct Admissions တၢ်ပရၢအလဲၣ်တာ်ကွဲဒီး ဒီးဒုၢ်ကွဲၣ်ဘၣ်တာ်ကွဲဒီး, လၢအကပာ်ပျၢၣ်ထီၣ်ခိလၣ်ကိုတဖၣ် လၢနဒီးန့ၣ်ခိဖျိ Direct Admission အအိၣ်အမံၤစရိခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ.



ဃုထၢခိလၣ်ကိုတာ်သ့ၣ်ထီၣ်အလိၢ်တဖၣ်- ဖဲနဒုၢ်ကွဲၣ်ဘၣ်တာ်ပရၢအပူၤ, ဃုထၢထီၣ်ခိလၣ်ကိုဒီးဖှၢ်စိမိၤကိုဖဲလဲၣ်တ ဖျၢၣ် လၢနအိၣ်ဒီးဒီးန့ၣ်ခိဖျိ Direct Admission အအိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဆၢကဒါကၤတာ်ပရၢဆူညါထီၣ်ကိုအအိၣ်, ဝဲမၤပုၤ ပာ်ဃုာ်ယဲၤသန့ဖဲထီၣ်အလဲၣ်ပတံၢ်တက့ၢ်. ဒီးသန့ထီၣ်သးဖဲနတာ်ဃုထၢခိလၣ်ကိုတာ်သ့ၣ်ထီၣ်အလိၢ်, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ပုၤဘၣ်မ့ၢ် ဘၣ်ဒါတာ်တူၢ်လိာ်လိၤအလဲၣ်ပရၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိုတာ်သ့ၣ်ထီၣ်အလိၢ်တန့ၣ်န့ၣ် ကပုၤအထီၣ်န့ၣ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျဲၤ, အယံာ်ကွၢ် ဘၣ်နအံၤမုၢ်(လ)လၢတာ်အပတီၢ်ဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

န့ၣ်လၢနတာ်ဖျီထီၣ်ကိုအကတၢ်ဖဲတာ်စ့ၤခါကတီၢ်တုၤလၢတာ်ကိာ်ထီၣ်သီကတီၢ်



ဃုသ့ၣ်ညါနတာ်ဃုထၢတဖၣ်- ဆၢတဲာ်တာ်လၢအကြးကတၢ်ဒီးန့ၣ်တက့ၢ်. န့ၣ်လီၤကွၢ် MyHigherEd.mn.gov ဒီးစူးကါတာ်ဃုသ့ၣ်ညါခိလၣ်ကိုအပိးလီၤ လၢတာ်ထီၣ်သ့ၣ်ထီၣ်ကွၢ်ဝဲဒၣ်နတာ်ဃု ထၢခိလၣ်ကိုအဂီၢ်အကျိၤ, တၢ်ဃုထၢတာ်တိာ်ကျဲၤ, ကိုတာ်သ့ၣ်ထီၣ်အခိၣ်အလိၢ်, တၢ်သိၣ်လိၤလိၤဆီဒီး အဂၤတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.



မၤဝဲၤ FAFSA ဒီးဃုသ့ၣ်ညါတာ်မၤစၢၤကျိၣ်စ့ၣ်ဝီအတာ်ဃုထၢတဖၣ်- Free Application for Federal Student Aid (FAFSA) (လဲၣ်ပတံၢ်တလၢာ်အပူၤလၢတာ်မၤစၢၤကျိၣ်စ့ၣ်ကိုဖိအဂီၢ်) မ့ၢ်တာ် အပတီၢ်အရဲဒိၣ်ကတၢ် လၢနဟံးန့ၣ်အါလၢတာ်ဟ့ၣ်ခိလၣ်ကိုအလဲၣ်အဂီၢ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. မၤအါထီၣ်တာ်ခဲး ယာ်အအါကတၢ်လၢတာ်ဒီးန့ၣ်စ့ၣ်ထီၣ်, ကျိၣ်သ့စ့ၣ်ထီၣ်, ဒီးတာ်မၤစၢၤကျိၣ်စ့ၣ်ဂီၢ်အဂၤတဖၣ်အဂီၢ် တက့ၢ်. နဆဲးကျိးဒီးကိုပုၤဟ့ၣ်ကျိၣ်တာ်လၢတာ်မၤလိမၤတံၢ်ဝဲဒၣ်တာ်လူၤထဲနတာ်ဖျီထီၣ်ကိုအဂီၢ်ဒီးတာ်ဒုး န့ၣ်ဖျီထီၣ်ကိုအကျိၣ်သ့စ့ၣ်ထီၣ်ထွဲဒီးစ့ၣ်ထီၣ်ထွဲအဂၤလၢတာ်ပတီၢ်ထီၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.



မၤန့ၣ်ဆၢတဲာ်လၢခဲကတၢ်- ကျဲးစၢးလၢနတာ်ပတီၢ်ဆူညါတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်. ဖဲနဃုသ့ၣ်ညါနတာ်ဃု ထၢခိလၢာ်အဂီၢ်ဝဲအလိၢ်ခဲ, နကဘၣ်သမံထံပံာ်ပာ်ပကျိၤ နတာ်ဆဲးလိၤမဲးဖဲတာ်စ့ၤခါကတီၢ်ဃုာ်ဒီးခိ လၣ်ကိုလၢနလိာ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



Direct Admissions (တာ်တူၢ်လိာ်လိၤလံၤ) AT A GLANCE

“Direct Admissions” အခိပညီမ့ၢ်ဝဲ ကိုဖိဒီးန့ၣ် ခွဲးယာ်လၢတာ်ထီၣ်ဘၣ်ခိလၣ်ကို မုတမ့ၢ် ဖှၢ်စိမိၤ ကိုလၢအိၣ်ဒီးအတာ်အာၣ်လီၤ မုတမ့ၢ် တၢ်အုၣ် ကီၤလၢတာ်တူၢ်လိာ်ဝဲ, ဒီးသန့ထီၣ်သးဖဲကိုတာ် သ့ၣ်ထီၣ်လီၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုဖိတဖၣ်ကဘၣ်မၤပုၤဝဲဒၣ်ခိလၣ်ကိုအလဲၣ် ပတံၢ် (တာ်စူးကွဲၣ်ညါကွဲၣ်တာ်အလဲတဖၣ်) ဒီးဆၢ အါထီၣ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤဆူညါမုတမ့ၢ်ဒါအအိၣ် လၢတာ်သမံထံပံာ်ပာ်ပကျိၤအတာ်တူၢ်လိာ်ဆူ ခိလၣ်ကိုလၢအဝဲသ့ၣ်ဃုထၢဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တာ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဖဲကိုတာ်သ့ၣ် ထီၣ်အလိၢ်တဖၣ်

- 120+ တၢ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဖဲတီၤထီၣ်တဖၣ်
- 23,000+ တၢ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဖဲတာ်ဖျီထီၣ်ကွၢ်
- 55+ ခိလၣ်ကိုဒီးဖှၢ်စိမိၤကိုတဖၣ် - ပာ်ဃုာ် ဒီးတာ်သ့တာ်ဘၣ်လိၤဆီအကိုတဖၣ်, ကလုာ် ဒုၣ်ခိလၣ်ကို, ပုၤတတၢ်ခိလၣ်ကို, ပဒိၣ်ဒီးနီၢ်က စၢ်ဖှၢ်စိမိၤကိုလံာ်န့ၣ်

ဒိလီၤ QR အဂီၢ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤအဂီၢ်-





- ✓ နဒီလုာ်ကိုအိၣ်ပၣ်လၢနဂီၢ်လံၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ✓ နအိၣ်ဒီးတၢ်ဃုထၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Minnesota ဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုတဖၣ် အိၣ်ကတီၤလၢ အတၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်န့ၣ်ဆူၣ်ညါတဘျီတၢ်စူၤခါကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပတံထီၣ်လၢတလၢၣ်အပူၤ

တၢ်ပတံထီၣ်ဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုဖဲ Direct Admissions အပူၤမ့ၢ်တၢ်လၢတလၢၣ်အပူၤ

တၢ်ဟ့ၣ်ဒီလုာ်ကိုအလဲ

အိၣ်ဒီးတၢ်ဃုထၢအါမးလၢအမၤစၢၤနတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ဝဲလၢတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ဒီလုာ်ကိုအလဲဒ်လဲၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤလီၤနတၢ်ပူၤတၢ်ကလဲၤခဲလၢၣ်ခဲဆူၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မၤဝံၤ FAFSA

ပဟ့ၣ်သဆၣ်န့ၣ်သပူၢ်ပုၤလၢနကပတံထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤစၢၤကျိၣ်စ့ၣ်ဂီၢ်စီဖျိ Free Application for Federal Student Aid (FAFSA) မ့တမ့ၢ် MN Dream Act, လၢတၢ်စူၤကါဝဲဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဃုထၢညါ တၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤကျိၣ်စ့ၣ်ဂီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စၢၤဖျိ Pell Grant ဒီး Minnesota State Grant ဟ့ၣ်လီၤစ့ဆိၣ်ထွဲဆူၣ်ဖဲအါန့ၣ်ဒီး 120,000 ဂၤလၢတန့ၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိုဖိတဝ်ဃုထၢဃုမ့ၢ်ပတံထီၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်ဝဲ Pell Grant မ့တမ့ၢ် Minnesota State Grant န့ၣ်လီၤ. စ့ဆိၣ်ထွဲတဖၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ်သးဖဲတၢ်ဃုထၢဒီလုာ်ကိုအပူၤကလၢ, ဟံၣ်ဖိယိဖိနီၣ်ဂီၢ်, ဒီးတၢ်ဟံၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယစးထီၣ်သ့အလီၢ်ဖဲလဲၣ်.

ကီၢ်စၢၤဖျိတၢ်မၤစၢၤကိုဖိ (federal Student Aid) အပုၣ်ယဲၤသန့ (studentaid.gov) မ့ၢ်တၢ်လီၤလၢနမၤဝံၤဝဲဒၣ်န့ၣ် FAFSA သ့အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိုဖိလၢတအိၣ်ဒီးလဲၣ်တီၤလိာ်မိတဖၣ်အဂီၢ်, မၤပုၤဝံၤဝဲဒၣ် MN Dream Act သ့ဖိဖျိ (www.ohe.state.mn.us/MNDreamAct) န့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, သမံသမိးတၢ်မၤစၢၤကျိၣ်စ့ၣ်ဂီၢ်အလီၢ်ဖဲဒီလုာ်ကို မ့တမ့ၢ် ဖျၢၣ်စိမိၤကိုလၢနသးစဲအလီၢ်တတီၤစ့ၣ်စ့ၣ်တက့ၢ်. ဃုက့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ဃးဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ပၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢခဲကတၢ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤပတံအကျိၣ်ကျဲတဖၣ်လၢက့ၢ်သ့စ့ဆိၣ်ထွဲအဂီၢ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤဒီလုာ်ကိုကျိၣ်စ့အကလုာ်အဂၤတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်ညီန့ၣ်ခဲအံၤခဲအံၤတဖၣ်

ယဒီးန့ၣ်တၢ်ဃုထၢဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုဖဲယစရိပူၤသ့ဒ်လဲၣ်.

တၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ် Direct Admission ဆူၣ်ဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုတဖၣ် ဖဲနစရိပူၤဒီးသန့ၤထီၣ်သးဖဲကတီၢ်အံၤန့ၣ် GPA အဖိခိၣ် ဒီးတၢ်မၤလီၤလၢနမၤဝံၤအီၤဖဲနတၢ်ဖျိထီၣ်အခိၣ်ထံးန့ၣ်ကတၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢတူၢ်လိာ်ဆိဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုတဖၣ်အနီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ဃုထၢညါဝဲဒၣ်ကိုဖဲဖဲလဲၣ်တဂၤ လၢအလဲၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမၤစၢၤအီၤဖိဖျိ Direct Admission အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယကဘၣ်မၤဒီးဝဲဒၣ်တၢ်မၤကျိၣ်တၢ်ဆိတလဲပၣ်လီၢ်ပၣ်ကျဲ/တၢ်အပတီၢ်ဒ်အမ့ၢ် ACT မ့တမ့ၢ် SAT ဧါ.

ဖဲလၢဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုအါဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤပၣ်ဃုထၢဖဲ Direct Admissions တၢ်တိာ်ကျဲၤပူၤအခါတလိာ်လၢကိုဖဲတဖၣ်ကဘၣ်ဆူၣ်ထီၣ် ACT မ့တမ့ၢ် SAT အမးတဖၣ်ဘၣ်, ကိုဖိဃုထၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤလၢ အတၢ်ဃုထၢကိုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လီၢ်အိၣ်ကတၢ်အဂီၢ် ဖဲပုၣ်ယဲၤသန့ၤပူၤသ့ဝဲလၢတၢ်ဃုထၢညါအါထီၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤဟ့ၣ်ဖးတၢ်မၤကျိၣ်ဖဲကတီၢ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်မၤန့ၣ်လၢနကဆူၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ် ACT မ့တမ့ၢ် SAT အမးတဖၣ်, ဖဲကိုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အလီၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယကဘၣ်မၤပုၤဝံၤဝဲဒၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အလဲၣ်ပတံဒ်ဒီးဧါ.

မ့ၢ် Direct Admissions တၢ်တိာ်ကျဲၤဒုးသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ် နတၢ်ဃုထၢကိုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ကျဲးစးတၢ်လိာ်န့ၣ်အဂီၢ်, ဘၣ်ဆိၣ်န့ၣ်ကဘၣ်မၤပုၤဝံၤဝဲဒၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အလဲၣ်ပတံ လၢတၢ်ဟံးဃုထၢန့ၣ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ - နတၢ်ပတံကမ့ၢ်ဝဲတၢ်တလၢၣ်အပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲနဆူၣ်ထီၣ်ကဒါကုၤန့ၣ်ဒုးဒုးက့ၢ်တၢ်ပရၢဆူၣ်တီၤထီၣ်ကိုအိၣ်အခါ, နကမၤပုၤဝံၤဝဲဒၣ်တၢ်ပတံအပုၣ်ယဲၤသန့ၤကျဲၤဖဲအထၢၣ်န့ၣ်ဖဲခိၣ်န့ၣ်လီၤ. မၤလီၤတၢ်လၢနဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်အမ့ၢ်(လ)လၢတၢ်ဃုထၢစူးကါသ့တဖၣ် (တမ့ၢ်ထဲလၢန့ၣ်အစရိ) ဒီးက့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်အမ့ၢ်(လ)အဒါတက့ၢ်. ဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုလၢနဃုထၢတဖၣ်ကဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်တၢ်အပတီၢ်ဆူၣ်ညါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်ပတံထီၣ်တၢ်လံဒီလုာ်ကို မ့တမ့ၢ် ဖျၢၣ်စိမိၤကိုဖဲယစရိပူၤန့ၣ်တၢ်ကမၤသးဒ်လဲၣ်. တၢ်အံၤကမၤဘၣ်ဒိယလဲၣ်ပတံထီၣ်တၢ်ဧါ.

တလိာ်န့ၣ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဃးတၢ်ပတံတမံလၢလၢလၢနဆူၣ်ထီၣ်တၢ်လံအဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကမၤဒီးဝဲဒၣ်နတၢ်ပတံထီၣ်အကျိၣ်အကျိၣ်ဒီးတလိာ်န့ၣ်ပတံထီၣ်ကုၤအသီတဘျီဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤမၤနီၣ်ဃုထၢလၢနမ့ၢ်ဆူၣ်ထီၣ်တၢ်လံတၢ်ပတံအလဲန့ၣ်, တၢ်တဟ့ၣ်လိးကဒါကုၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယတထံၣ်ဝဲဒၣ်ဒီလုာ်ကိုလၢယသးစဲဘၣ်အမံၤဖဲလဲၣ်ပရၢတဘၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်အခိပညီလၢတၢ်တူၢ်လိာ်ယဲၤဖဲန့ၣ်လၢဘၣ်ဧါ.

ဒီလုာ်ကိုဒီးဖျၢၣ်စိမိၤကိုတနီၤနီၤဃုထၢဝဲလၢအတန့ၣ်လီၤပၣ်ဃုထၢဖဲ Direct Admissions တၢ်တိာ်ကျဲၤပူၤ, အယိနတထံၣ်ဝဲဒၣ်ဒီလုာ်ကိုလၢနသးစဲဘၣ်ဝဲအမံၤဖဲနစရိပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်အိၣ်ဒီးဒီလုာ်ကိုအဂၤတဖၣ်လၢနသးစဲဘၣ်ဝဲန့ၣ်, နကဘၣ်ပတံထီၣ်ခိဖျိအဝဲသ့ၣ်အတၢ်တူၢ်လိာ်တီၤပတီၢ်အကျိၣ်ကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.